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                                                     Verslag Zambiadag 2024 

 

Zaterdag 6 april waren 35 personen naar de Zambiadag gekomen. Naast vertegenwoordigers 

van Platformleden mochten we deze keer de vertegenwoordigers van een Belgische 

Stichting, Wilde Ganzen en derden die op enigerlei wijze belangstelling hebben voor Zambia 

en zijn inwoners ontvangen.  

We waren te gast in de Lutherse Kerk, Hamburgerstraat 11 in Utrecht. 

Het organiserend comité had naar aanleiding van de enquête onder de deelnemers van het 

jaar daarvoor het centrale thema gekozen: 

How to make the best transition from the old styles of development work towards the new 

styles, which are more adequate for the era of Zambia nowadays and in the nearby future.  

Ter voorbereiding daarop was er een vragenlijst door Zambiaanse contactpersonen ingevuld 

over hun ervaringen met ontwikkelingswerk in het verleden en het heden. De resultaten 

werden op de dag zelf aan de deelnemers uitgereikt.  

Omdat het bestuur hoopte meer deelnemers met de Zambiaanse nationale achtergrond te 

ontvangen, was voor de voertaal Engels gekozen.  

 

Dagvoorzitter en voorzitter van Platform Zambia Joep van Dongen opende de dag en stelde 

het organiserend comité voor: Joep van Dongen, Franz Spansier, Anneke Veen, Ilke van Zoest 

en Arlet Splint. Na het zingen van het Zambiaanse volkslied (met ondersteuning van het 

prachtige kerkorgel), kondigde Joep de eerste spreker aan:  

Regina Mukondola is o.a. Secretaris van de Zambia Diaspora Organisation in België.   

 

                                        
 

Zij deelde verschillende resultaten om op de meest efficiënte manier partnerorganisaties in 

Zambia te ondersteunen met de aanwezigen en stelde meteen dat het huidige Zambia 

anders is dan 5 jaar geleden en zelfs anders dan 2 jaar geleden.  

Hoewel het Constituency Development Fonds al 20 jaar geleden geïntroduceerd werd, 

werkte het tot enkele jaren geleden nauwelijks. Pas onder de nieuwe regering van de UNPD 

kan elke van de 156 Zambiaanse gemeenschappen geld vragen aan de regering voor 

projecten ter ondersteuning van de lokale gemeenschap. Naast de belangrijke sectoren 
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energie, landbouw, infrastructuur, toerisme vindt de regering het belangrijk dat er meer 

geïnvesteerd zal worden in groene energie.  

Regina is duidelijk wat betreft hulp bieden: de westerse partij moet weten wat de ontvanger 

wil in tegenstelling tot denken dat de westerse donor het wel weet. Daarbij moet “het 

westen” ervoor waken dat men een permanent deel van de oplossing blijft, dus dat de 

ontvangende partij afhankelijk van de westerse donoren blijft. Nadat Regina gesproken had, 

ontspon zich een levendige discussie waarbij allerhande onderwerpen naar voren kwamen 

inclusief de recente cholera-epidemie en de gevolgen van de zeer geringe regenval van het 

afgelopen seizoen.    

 

Door ziekte van Muleya Mwananyanda was een videoverbinding niet mogelijk en werd het 

programma enigszins aangepast.  

Daarom kreeg toen al Naomi Shencoru, nieuwe medewerker bij Wilde Ganzen voor Zambia 

het woord: aan de hand van een Power Point presentatie liet zij zien hoe de organisatie 

lokaal eigenaarschap en een gelijkwaardige samenwerking tussen de beide partners probeert 

te stimuleren. Wilde Ganzen ondersteunt het brengen van hulp niet, maar ondersteunt het 

versterken van mensen in de hele wereld die hun eigen wensen qua verandering naar voren 

brengen. Dit moeten vooral duurzame projecten zijn. Daarnaast kent WG de formule van 

Change the Game maar dit wordt niet in Zambia uitgevoerd tot nog toe.  

Vanuit de zaal kwamen enkele vragen, dat het geheel zeer levendig maakte.  

 

Voor de lunchpauze werd er een hilarisch filmpje getoond over Zambianen die zoveel 

elektrische kacheltjes overhadden dat zij die warmte naar Noorwegen verscheepten en daar 

met de inwoners deelden. Vervolgens werd een groepsfoto onder de Zambiaanse vlag 

gemaakt. De lunch was ingekocht door Franz Spansier, en werd geserveerd met hulp van Ilke 

van Zoest. Ilke heeft als jong meisje met haar ouders in Zambia gewoond en schreef voor 

haar studie een werkstuk over ontwikkelingswerk. Tijdens de maaltijd werd er volop 

gediscussieerd in kleine groepjes of gebruikte men de tijd om te netwerken met andere 

aanwezigen. Het werd zoals gewoonlijk door allen zeer gewaardeerd om op deze manier van 

elkaar te leren, inclusief de problemen die men ondervond. Het netwerken liep wat uit, de 

voorzitter moest velen weer naar de gemeenschappelijke zaal halen om daar het volgende 

programmaonderdeel plenair te volgen.  
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Ton Korsten-Korenromp kreeg het woord. Met behulp van een PPP vertelde zij over de 

ontwikkelingen van Geef de Kinderen in Mpongwe een toekomst (GKMT). De organisatie 

werd in 2002 als Stichting erkend in Nederland en in december 2014 als NGO geregistreerd 

in Zambia. Er was zodoende een bestuur zowel in Nederland als in Zambia.   

Men werkte in de lijn van de Duurzame Ontwikkelingsdoelstellingen en aan de hand van de 

problemen die de provincie al beschreven had voordat GKMT werd opgericht. Men gaf 

financiële en daadwerkelijke hulp ter plekke.  

Sinds 2021 is het project volledig overgenomen door het Zambiaanse ministerie van 

Landbouw. Ton heeft voor deze presentatie veel literatuur gebruikt en ziet dit voor zichzelf 

als een spiegel wat betreft haar inzet voor Mpongwe en de bewoners.  

Men ondersteunde vanuit Nederland scholing, een gezondheidscentrum, weeskinderen, 

veilig drinkwater, landbouwprojecten en inkomens-genererende activiteiten zoals een 

guesthouse.   

Ton had gehoopt dat er meer discussie zou ontstaan en zij antwoorden zou krijgen op vragen 

waar zij nog mee worstelt. De volledige presentatie zal op de website van Platform Zambia 

geplaatst worden en aan alle Platformleden verstuurd worden plus de andere deelnemers 

van Zambiadag 2024. Wellicht ontvangt zij dan nog reacties.  

 

        
 

In zijn slotwoord noemde voorzitter Joep dat we die dag veel goede aanzetten hebben 

gedaan en meegekregen, maar dat het thema van de dag nog lang niet uitputtend 

behandeld was en dat we hier nog duidelijk werk aan te verrichten hebben.  

Wij zijn erg blij dat ons team inmiddels versterkt is met 2 nieuwe en relatief jonge 

leden,  t.w. Ilke van Zoest  en Frank Heijkamp. 

Daarna sloot Joep om 15.35 het officiële gedeelte af en was er nog een informeel gedeelte 

terwijl de aanwezigen genoten van een drankje en een knabbeltje.  

 

Namens de werkgroep Platform Zambia nam Franz een goede fles Zuid Afrikaanse wijn in 

ontvangst als dank voor de gastvrijheid. Hij heeft deze zoals de bedoeling was, overgedragen 

aan de koster van de Lutherse Kerk.  

 

April 2024  

 

 

 


